

Documents signed and adopted following the meeting of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization

September 1, 2025

I. Documents signed and adopted by the Heads of the Shanghai Cooperation Organization member States

1. The Tianjin Declaration of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization.

2. Decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the approval of documents following the meeting of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization:

- Development strategy of the Shanghai Cooperation Organization until 2035;

- The program of cooperation of the member States of the Shanghai Cooperation Organization in countering extremist ideology in the space of the Shanghai Cooperation Organization for 2026-2030;

- Roadmap for the implementation

of the Shanghai Cooperation Organization's Energy Cooperation Development Strategy for the period up to 2030.

3. The decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization to grant the Lao People's Democratic Republic the status of a dialogue partner of the Shanghai Cooperation Organization.

4. The decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on obtaining observer status for the Shanghai Cooperation Organization in the Commonwealth of Independent States.

5. Decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the status of "partner of the Shanghai Cooperation Organization".

TACC

6. The decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the declaration of the city of Cholpon-Ata of the Kyrgyz Republic as the tourist and cultural capital of the Shanghai Cooperation Organization in 2025-2026.

7. Decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the powers of the SCO Secretary General to sign documents:

- Protocol to the Agreement between the Shanghai Cooperation Organization and the Government of the People's Republic of China on the Conditions of Stay of the Shanghai Cooperation Organization Secretariat in the People's Republic of China dated June 17, 2004;

- Memorandum of Understanding between the Secretariat of the Shanghai Cooperation Organization and the Roscongress Foundation.

8. Decision of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the approval of reports on the activities of the Shanghai Cooperation Organization over the past year:

- Report of the Secretary General of the Shanghai Cooperation Organization on the activities of the Shanghai Cooperation Organization over the past year;

- Report of the Council of the Regional Anti-Terrorist Structure of the Shanghai Cooperation Organization on the activities of the Regional Anti-Terrorist Structure of the Shanghai Cooperation Organization in 2024.

9. Agreement between the member States of the Shanghai Cooperation Organization on the Anti-Drug Center of the Shanghai Cooperation Organization.

10. Agreement between the Member States of the Shanghai Cooperation Organization on the Universal Center for Countering Challenges and Threats to the Security of the Member States of the Shanghai Cooperation Organization.

11. Statement of the Council of Heads of State of the Shanghai Cooperation Organization on the occasion of the 80th anniversary of the end of World War II and the formation of the United Nations (adopted without signature).

TACC

Документы, подписанные и принятые по итогам заседания Совета глав государств – членов Шанхайской организации сотрудничества

1 сентября 2025 года

I. Документы, подписанные и принятые главами государств – членов Шанхайской организации сотрудничества

1. Тяньцзиньская декларация Совета глав государств – членов Шанхайской организации сотрудничества.

2. Решение Совета глав государств – членов Шанхайской организации сотрудничества об утверждении документов по итогам заседания Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества:

- Стратегия развития Шанхайской организации сотрудничества до 2035 года;
- Программа сотрудничества государств – членов Шанхайской организации сотрудничества в противодействии экстремистской идеологии на пространстве Шанхайской организации сотрудничества на 2026–2030 годы;
- Дорожная карта по реализации Стратегии развития энергетического сотрудничества Шанхайской организации сотрудничества на период до 2030 года.

3. Решение Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества о предоставлении Лаосской Народно-Демократической Республике статуса партнёра Шанхайской организации сотрудничества по диалогу.

4. Решение Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества о получении Шанхайской организацией сотрудничества статуса наблюдателя при Содружестве Независимых Государств.

5. Решение Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества о статусе «партнёр Шанхайской организации сотрудничества».

TASS

6. Решение Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества об объявлении города Чолпон-Ата Кыргызской Республики туристической и культурной столицей Шанхайской организации сотрудничества в 2025–2026 годах.

7. Решение Совета глав государств-членов Шанхайской организации сотрудничества о полномочиях Генерального секретаря ШОС на подписание документов:

- Протокол к Соглашению между Шанхайской организацией сотрудничества и Правительством Китайской Народной Республики об условиях пребывания Секретариата Шанхайской организации сотрудничества в Китайской Народной Республике от 17 июня 2004 года;

- Меморандум о взаимопонимании между Секретариатом Шанхайской организации сотрудничества и Фондом «Росконгресс».

8. Решение Совета глав государств – членов Шанхайской организации сотрудничества об утверждении докладов о деятельности Шанхайской организации сотрудничества за прошедший год:

- Доклад Генерального секретаря Шанхайской организации сотрудничества о деятельности Шанхайской организации сотрудничества за прошедший год;

- Доклад Совета Региональной антитеррористической структуры Шанхайской организации сотрудничества о деятельности Региональной антитеррористической структуры Шанхайской организации сотрудничества в 2024 году.

9. Соглашение между государствами-членами Шанхайской организации сотрудничества об Антинаркотическом центре Шанхайской организации сотрудничества.

10. Соглашение между государствами – членами Шанхайской организации сотрудничества об Универсальном центре по противодействию вызовам и угрозам безопасности государств-членов Шанхайской организации сотрудничества.

11. Заявление Совета глав государств – членов Шанхайской организации сотрудничества в связи с 80-й годовщиной окончания Второй мировой войны и образования Организации Объединённых Наций (принято без подписания).

ТАСС